
نجـح بنـك الكويـت الوطنـي ش.م.ك.ع. منـذ تأسيسـه فـي العـام 1952، فـي ترسـيخ مكانـة رياديـة ليـس فقـط كونـه أول وأقـدم بنـك وطنـي وشـركة 
 مسـاهمة تأسسـت فـي الكويـت وفـي منطقـة الخليـج العربـي؛ وإنمـا أيضاً من حيـث الخبرة والقدرة علـى تقديم خدمات ماليـة مبتكرة على مـدار أكثر من
70 عامـاً ليصبـح بذلـك المؤسسـة الماليـة الرائـدة فـي الكويـت. وقـد حـرص البنـك علـى توسـيع نطـاق عملياتـه الدوليـة لتشـمل مختلـف أنحـاء منطقـة 

الشـرق الأوسـط وصـولًا إلـى الأسـواق العالميـة، حتـى بـات ينتشـر اليـوم مـن خلال قرابـة 140 فرعـاً فـي 13 دولـة عبـر أربـع قـارات مختلفـة.

يحـرص البنـك علـى تبنـي نهـج إداري مسـتقر ومـدروس مـع اعتماد اسـتراتيجية واضحة لتعزيز أعماله الأساسـية والتوسـع عبر قطاعات وأسـواق جديدة. 
وتمكـن البنـك مـن تحقيـق مسـتويات عاليـة مـن الربحية بفضل جـودة أصوله والرسـملة القوية التـي يتمتع بها.

ويقـدم البنـك مجموعـة شـاملة مـن المنتجـات الماليـة والخدمـات الاسـتثمارية والحلـول المبتكـرة التـي تلبـي احتياجـات عملائه مـن الأفراد والشـركات 
والمؤسسـات الماليـة. وتأتـي مجموعـة بنـك الكويـت الوطنـي في صدارة القطـاع المصرفي التقليدي الكويتـي باعتبارها أكبر مجموعـة خدمات مصرفية 

فـي الكويـت مـن حيـث إجمالي الأصـول وودائع العملاء والقروض والسُـلف.

كمـا يحظـى بنـك الكويـت الوطنـي بأعلـى التصنيفـات الائتمانيـة علـى مسـتوى بنـوك الشـرق الأوسـط مـن قبـل وكالات التصنيـف الائتمانـي العالميـة 
موديـز، سـتاندرد آنـد بـورز وفيتـش، علاوة علـى كونـه مـن بيـن أكثـر البنـوك أمانـاً فـي العالـم. كمـا حلـت العلامـة التجاريـة للبنك فـي المرتبـة الأولى بين 
جميـع البنـوك الكويتيـة كالعلامـة المصرفيـة الأعلـى قيمـة فـي الكويـت للعـام 2022 ومـن ضمـن العلامـات التجاريـة المصرفيـة العشـر الأعلـى قيمة 

في الشـرق الأوسـط.
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أفضل بنك في تقديم الخدمات المصرفية 
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National Bank Of Kuwait (NBK)

NBK at a Glance

Founded in Kuwait City in 1952, the National Bank of Kuwait S.A.K.P. is the country’s longest serving local bank and the first 
shareholding company in Kuwait and the Gulf Cooperation Council. Over 70 years, NBK has established itself as Kuwait’s 
leading financial institution, extending its franchise across the Middle East and beyond, to global markets. Today, NBK has 
around 140 branches in 13 countries across 4 continents. 

The Bank has a reputation for experienced and stable management with a clear strategy for strengthening its core business 
and expanding into new segments and markets. It has consistently achieved a highly competitive level of profitability, 
leading to robust shareholder returns, supported by high quality assets and a strong level of capitalization.

NBK offers customers a comprehensive range of financial products and investment services, with solutions for individuals, 
corporates and financial institutions. NBK is Kuwait’s leading conventional banking group in terms of assets, customer 
deposits and customer loans and advances. 

NBK has consistently been awarded the highest ratings among regional banks by the major international ratings agencies; 
Moody’s, Standard and Poor’s and Fitch Ratings, and is considered as one of the world’s safest banks. In 2022, Brand 
Finance named NBK as the Most Valuable Banking Brand in Kuwait and among the top 10 banking brands in the Middle East.
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